
Slávnostný prejav starostky obce Rožňavské Bystré pani Želmíry Gonosovej 

na oslavách 60 výročia organizovaného futbalu v obci 

 

Vážené dámy, vážení páni, priatelia športu, milí hostia!   

Ešte raz  - je mi cťou privítať Vás tu na pôde obce Rožňavské Bystré. 

 
Starostka Želmíra Gonosová 

 Tento rok si pripomíname už 60. výročie organizovaného 

futbalu v Rožňavskom Bystrom. Ale prv, ako pristúpime k 

zhodnoteniu bystranského futbalu, poprosila by so 

prítomných, aby povstali a uctili si spomienku na zosnulých 

bystranských futbalistov, funkcionárov, fanúšikov, ktorým 

nebolo dopriate toto milé stretnutie a ktorí sa na nás pozerajú 

z futbalového neba...  

Ďakujem. 

Ak sa obzrieme do minulosti, môžeme vidieť obdobia úspechu 

a nadšenia, ako aj časy kríz a trápenia. Tak to však v živote, a o 

to viac v športe, chodí. Raz sa nám darí, inokedy nie.  

Šesťdesiat rokov je významná udalosť aj v živote človeka. 60 

rokov fungovania futbalu je dôvodom na pohľad aj dozadu a 

zhodnotenie dlhej cesty vývoja futbalu v Rožňavskom 

Bystrom. 

 

A ako sa to všetko začalo?  

Asi takto: V zime 1956 u Jána Letanovského sa zišli Ján Dorkin, Ján Uhrin, Ladislav Gallo a povedali si, 

že by bolo dobre bystranských  chlapcov, ktorí sa snažili hrať futbal  (Šimon Padlák, Ján Dávid u Gálky 

- veterinár 1, Ján Dávid u Bandúra, komerčný inžinier 2, Jozef Lipták – syn miestneho krčmára, Ján 

Babič u Kaššaja, Peter Kožár - doktor, Ján Uhrin, ku ktorým sa neskôr pridali Ľudovít, Ján a Peter 

Dobošovci, pretože už dlhšie naháňali to čudo, ktoré sa volalo lopta na lúkach, hlavne na tej cirkevnej 

za jarkom a začali vyznávať túto hru a obľúbili si ju) preto by bolo dobre práve týchto chlapcov 

podchytiť a založiť TJ, prihlásiť sa do súťaže a postaviť futbalové ihrisko. Boli to smelé plány ale vďaka 

zápalu ľudí sa o krátky čas stali skutočnosťou. V marci 1957 TJ, ktorej dali meno Baník , bola založená 

a vznikol nový výbor v zložení : predseda Ján Dorkin – žijúci medzi nami, tajomník – Ladislav Gallo, Ján 

Letanovský, Ján Uhrin a učiteľ- riaditeľ školy Duda. Okrem iných dostali úlohu prihlásiť novú TJ do 

súťaže, čo za pomoci tajomníka MNV Jána Gajdoša sa stalo skutočnosťou. Prvý súťažný zápas sa 

odohral 28. apríla 1957 so Sokolom Kobeliarovo a nakoľko ešte nemali ihrisko zápas sa hral v Nižnej 

Slanej a Bystré vyhralo 5:0. 

Nastúpilo v zostave: Štefan Kiss, Dorkin Ondrej, Juraj Sedlák, Ján Dorkin blonďák, Ján Gallo, Ján Behúň, 

Ján Letanovský, Ľudovít Doboš, Ondrej Adam, Laco Mulinka, Laco Malčický. Ďalší zápas sa odohral 5. 

mája 1957 v Rakovnici. Bystré vyhralo 4:1, na miesto Behúňa nastúpil Ondrej Dávid u Grendu. Súťaž 

Bystré skončilo na 1. mieste a postúpilo do III. okresnej súťaže. 



Veľkým pamätným dňom našej TJ bol 14. júl 1957 -  vtedy za účasti 600 obyvateľov sa otvorilo naše 

ihrisko. Slávnostný prejav predniesol predseda MNV pán Peter Gallo, slávnostný výkop vykonal 

podpredseda ONV p. Ondrej Miškovič a to v zápase sa Sokolom Honce a Bystré vyhralo 1:0. Vtedy sa 

predstavili aj naši dorastenci, budúci reprezentanti našej obce a to: Ján Strmeň, Ondrej Babič, Ján 

Babič, Ján Pakan, Ján Ďurský, Ondrej Doboš, Ján Netík, Ondrej Gonos, Ján Dávid, Ondrej Doboš 2 a Ján 

Doboš. Po tomto turnaji bola zábava pod holým nebom v areáli ihriska. O zdravý priebeh športového 

dňa okrem futbalistova sa pričinili najviac predseda výboru pre futbalový turnaj Ján Letanovský, 

predseda TJ Ján Dorkin  a Ján Uhrin organizátor prác na ihrisku a turnaja. Tu je potrebné sa pristaviť a 

vzdať hold a uznanie všetkým tým, ktorí priložili ruky k takému dielu ako je výstavba ihriska a to v 

skromných finančných pomeroch. Bez prác oddaných organizátorov a množstva ľudí, ktorí túto prácu 

vykonali , nehľadiac na odmenu, by takéto dielo nemohlo vzniknúť. V súčasnosti sa takéto nadšenie 

pre spoločnú vec sa nepozná – bohužiaľ.  

14. januára 1958 sa v kinosále konala výročná členská schôdza, kde sa stal predsedom Ladislav Gallo. 

Hneď prvým bodom činnosti sa TJ dostala do poradia vyšších orgánov a bola vyhodnotená ako jedna z 

najlepších v okrese.  

Ďalšou väčšou stavbou bola výstavba tribúny. Bolo to už trošku v inej situácii, ale aj tu zohrali 

nezastupiteľnú úlohu ľudia, okolo Petra Tomka, Jána Uhrina, Jána Doboša za Jarkom, predsedov MNV 

Jána Galatu, Jána Dorkina, predsedov TJ Petra Doboša, Petra Ďurského, Júliusa Molnára, Ondreja 

Molnára, Tibora Gonosa. 

TJ vlastnila aj autobus, s ktorým sa vozili futbalisti, ale aj diváci na zápasy do okolitých dedín. 

Fanúšikovia s futbalistami sa zapájali aj do brigád na skrášľovanie ihriska a okolia. V Rožňavskom 

Bystrom hrali futbalisti, ale aj tréneri z okolitých dedín, z Rakovnice, Honiec, Štítnika a mnohí ďalší 

A čo sa týka športových úspechov? Naša TJ prežila všetko to, čo šport vie doniesť. Tešili sme sa z výhier, 

smútili po prehre, raz sme hore, inokedy dole, len zatiaľ svoj boj nevzdávame a tých 60 rokov sme stále 

na futbalovej scéne.  

Dnes, keď situácia nie je ružová, záujem o futbal, celkovo o šport klesá. Mladí idú cestou ľahšieho 

odporu, zapotený dres je veľká obeta, neuvedomujúc si, že je to v prospech svojho zdravia, 

sebavedomia. Okrem zdravia a duše doba, na ktorú dnes spomíname zlepšovala medziľudské vzťahy, 

lebo ihrisko bolo tým miestom, kde sa na ploche hral futbal,  za čiarami sa ľudia stretávali , rozprávali 

aj uctili sa. Veď kto by si dnes pustil do domu dvadsať chlapcov ako to bolo u Molnárovcov, Geldovcov, 

Kaššaiovcov. Dnes sa to už nenosí.  

Pri tejto príležitosti, keď spomíname na futbalové roky musíme spomenúť aj pána Imricha Kuriana – 

ktorý v roku 1961 nastúpil do bystranskej základnej školy ako učiteľ slovenského jazyka a telesnej 

výchovy a neskôr v rokoch 1971 – 1991  vykonával funkciu riaditeľa školy. V Rožňavskom Bystrom za 

tých 34 rokov čo tu pôsobil vychoval generácie žiakov, športovcov a hlavne futbalistov, pretože bol 

dlhé roky trénerom TJ. Počas jeho pôsobenia TJ napredovala  - bol studnicou nevyčerpateľných 

skúseností, rád, bol dušou bystranského tímu, ktorý tmelil družstvo či už na ihrisku alebo v šatni. 

Vytvoril si u hráčov rešpekt a uznanie. Keď sa pozerám medzi Vás , mnohí ste ho zažili, mnohí ste pod 

jeho vedením trénovali. Je škoda, že jeho synovia, ktorí boli pozvaní z rodinných dôvodov sa 

ospravedlnili, vedeli by z ich strany o ňom rozprávať ale myslím, že nejakú spomienku na neho  povedia 

aj tu prítomní, napr. Laco Molnár, Dušan Uhrin, Jano Dorčák..... Milan Dávid...  

Vážení prítomní!  



Každoročne v júli OÚ v spolupráci s TJ Baník Rožňavské Bystré organizuje turnaj memoriál Jána Babiča, 

Petra Urbana a Miroslava Lindáka – boli to futbalisti, ktorí v aktívnom veku tragicky zahynuli. 

Prvý z týchto tragicky zosnulý Ján Babič u Kašaja, tragicky zahynul pri výkone základnej služby v roku 

1963 (bol len 22 ročný)...  brat pani Maliňákovej.  

Druhým tragicky zosnulým aktívnym futbalistom bol Peter Urban (1954 – 1980). My starší si ho 

pamätáme a medzi nami je aj jeho syn. Peter Urban bol výborným futbalistom. Zahynul pri nešťastí v 

bani, kde dennodenne fáral. Taký osud zastihol aj Mirka Lindáka ( 1965-  1989), ktorý bol síce rodák zo 

susednej obce Rakovnica , ale prisťahoval sa do Bystrého a pracoval ako robotník na úseku Mária 

baňa.... Verím, že spomienky na nich priblížia  ich život a hlavne našim mladým futbalistom, že sa o 

nich niečo dozvedia.  

Vážení prítomní!  

Možno sa niekto pozastaví, že hovorím len o minulosti a nie o prítomnosti, ale dnešná oslava je 

smerovaná práve tým, skôr narodeným, starších pánov futbalistov. Niet hádam ani jednej rodiny v 

Bystrom, kde by nebol futbalista, či v minulom, alebo  dnešnom období. S našimi chlapcami si zahrali 

aj takí, ako Jozef Krzák z 1. ligy Tatrana Prešov, Ondrej Bakoš z Baníka Rožňava, ale na druhej strane sa 

viacerí uplatnili aj vo vyšších súťažiach v okolitých mestách, ako napr. JUDr. Ján Dorkin a Miloš Leng v 

II. Lige, Ing. Ján Doboš v divízii v Rožňave.  

Vážení prítomní,  

postupom času  postupne prichádzalo k obmene hráčskeho kádra. K nastupujúcej strednej generácii 

patrili: Ondrej Babič Janula, spomínaný Ján Babič u Kašaja, Ondrej Doboš u Čadžíšky aj u Dobošky, Ján 

Ďurský, Ján Pakan, Ondrej Gonos, Ján Doboš, Ján Netík, Ondrej Jančošek, František Jančošek, Ladislav 

Šimko st., Štefan Šimko st., Jozef Šebalj, Peter Štefanča, Ivan Záturecký, Viktor Lesný, Ladislav Mulinka,  

Ondrej Krištof, Pavol Čapó, Peter Ďurský,  Dušan Šoltés, Ján Strmeň. Mladšiu generáciu zastupovali, 

Ondrej Tomko Jánošík, Milan Almáši, Ladislav Babič, František Gelda, Ján Pástor Ján Tomko – Majärík, 

Ján Tomko u Majärky, Jaroslav Urban, Peter Belák, Ondrej Belák, Peter Urban, Jaroslav Gonos, Július 

Molnár, Milan Padlák, Ladislav Pavúk, Ladislav Molnár, Viliam Kóňa, Ján Gajdoš, Viliam Máťaš, Ján 

Uhrin,  Jaroslav Šály, Miroslav Lindák, Štefan Šimko ml.,  Július Ujházy, Milan Tomko, Ján Dorkin, 

Vladimír Nagy, a mnoho mnoho ďalších.  

Nedá sa obdobie 60 rokov zhrnúť do 6. minút ani 60. minút. Nedá sa vymenovať všetkých hráčov, 

funkcionárov. No na druhej strane som rada, že sme sa stretli, a pripomenuli si toto obdobie.  Info som 

čerpala z kroniky obce, z rozprávania 1. predsedu TJ Jána Dorkina a Jána Ďurského, ktorí ochotne a 

radi o futbale porozprávali. 

Dovoľte mi  poďakovať sa aj všetkým sponzorom za finančnú a inú pomoc, fanúšikom, ktorí chodili a 

chodia povzbudzovať náš futbal, popriať im aby športovo povzbudzovali, aby boli futbalistom oporou, 

nezatracujte ich, všetci hráči hrajú bez nároku na odmenu, hrajú preto, lebo majú radi futbal, sú 

pokračovateľmi tejto dlhoročnej tradície.  

A čo na záver.   

Uplynulé obdobie 60. rokov organizovaného futbalu v Rožňavskom Bystrom  bolo poznamenané 

snahou mnohých bystrančanov povzniesť športové dianie na vyššiu úroveň. V niektorých obdobiach 

sa to darilo viac, inokedy menej. Je ku cti bývalým aj súčasným funkcionárom a športovcom, ktorí aj v 

premenách času vydržali, neodišli  a odolali i náporom rôznych ťažkosti a nepriazne, že sa bystranský 



futbal zachoval dodnes. Tým, ktorí sa na tejto náročnej a obetavej práci podieľali a podieľajú patrí 

uznanie a poďakovanie.  

A čo si želať do budúcna!   

Želáme bystranskej športovej verejnosti a predovšetkým jubilujúcej TJ mnoho ďalších úspechov v jej 

činnosti.  

Želáme bystranskému futbalu, aby zachoval tradície, aby zapájal do športovej činnosti viac mládeže 

našej obce, vychovával kvalitných, čestných a úspešných športovcov- futbalistov a šíril dobré meno 

obce aj samotných občanov – športovcov.  

Želáme jej čím viac agilných funkcionárov a schopných trénerov pri výchove mladého pokolenia.  

Dbajme, aby sme spoločne vytvárali kultúrne a športovo hodnotné prostredie na futbalovom ihrisku a 

prilákali tam čím viac nadšencov tohto športu ako aktívnych hráčov, funkcionárov ako aj divákov.   

Vážené dámy a páni, milí hostia. 

Chcem sa poďakovať všetkým, ktorí hrdo niesli zástavu TJ Baník Rožňavské Bystré v minulosti a bojujú 

za jeho záujmy v súčasnosti. Chcem vyjadriť presvedčenie, že aj v budúcnosti sa nájde veľa tých, ktorí 

budú chcieť športovať, hrať futbal, ale aj veľa tých, ktorí si TJ Baník Rožňavské Bystré budú nosiť vo 

svojom srdci a nájdu dosť motivácie a zanietenia sa oň postarať. K tomu si zaželajme spolu veľa zdravia, 

síl, a vzájomného pochopenia. 

 

 

 

 

 

 

 

V Rožňavskom Bystrom 26. Novembra 2017. 

 


